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ورزش

گفتوگو

برایماایرانیهاباشگاهماریتیمویپرتغالکاملاشناختهشدهبهشمارمیرود،

چراکهدرســـالهایاخیرازبازیکنانایرانیاستفادهکردهاست.چندسال

قبلعلیرضاحقیقی،گلرملیپوشآنزمانفوتبالایراندراینتیمعضویت

داشـــتودرســـالهایاخیرنیزامیرعابدزادهکهاکنونجزءملیپوشان

محســـوبمیشود،دروازهباناصلیاینتیمپرتغالیبهشمارمیرودوهم

درفصلگذشتهوهمدرفصلجارییکیازستارههایاینتیموالبتهلیگ

پرتغالبودهاست.مدیراناینباشگاهکهظاهراازهمکاریباستارههای

ایرانیرضایتدارند،بهتازگیباعلیعلیپور،مهاجمگلزنسالهای

اخیرپرسپولیسهمقراردادبستهاند.همینمسالهبهانهایشدتا

سراغافسرخبریباشگاهماریمتیوبرویم.ژوزهکارلوسدهکاستا

لموس،مرد49ســـالهباشگاهپرتغالیکهاصالتابرزیلیاست،از

طریقخبرنگارتلویزیونماریتیموبهسوالات»فرهیختگان«درباره

وضعیتاینتیمدرجدوللیگحرفهایپرتغالهمچنینشرایطدو

ســـتارهایرانییعنیعابدزادهوعلیپورپاسخدادکهمتن

اینگفتوگورادرادامهمیخوانید.

قبلازهرچیزبابتپاســـخگوییشـــما

ممنونموطبقتذکردادهشده،سوالاترا

کوتاهومختصرمیپرسم.ازاینسوال

نمیتوانمعبورکنمکهچرابیشـــتر

برزیلیهادرباشگاههایپرتغالی

فعالیتدارنـــدوملیتپرتغالی

میگیرندوبهکشوراصلیخود

پایبندنیستند؟

شـــاید نمی خواهید در میان 

دلایل من از همزبانی دو کشور 

بشنوید، اما این یک موضوع 

مهم اســـت و برزیل با جمعیت زیادی که دارد، طبیعی است بسیاری از نخبگان یا 

نیروهای انســـانی و کاری خود را به سمت پرتغال بفرستد، مهاجرت بالاخره شکل 

می گیرد و کســـی حق ندارد جلوی مردمـــی را که می خواهند بهتر زندگی کنند، 

بگیرد. من هم به اینجا آمده ام و ملیت پرتغالی دارم و کشورم هم پرتغال است. برزیل 

را دوست دارم اما قرار نیست به کسی یا جایی مدیون باشم. در کشور برزیل فوتبال 

اشباع شده و اگر مربی خوب یا افسر خبری خوبی باشی، کار مهمی نکردی، چراکه 

رقبای تو بسیار زیاد هستند. 

دوســـتارهایرانیدرتیمشـــماحضوردارندومیخواهیمدربارهشـــاننظر

شمارابدانیم.ازامیرشروعکنیمکهپسریکیازگلرهایبزرگتاریخ

فوتبالآسیاست.

بله، من شاید به اندازه شما با پدر او آشنا نباشم، اما طبیعی است 

که میراث گرانبهایی از پدر به او رســـیده باشـــد. امیر دروازه بان 

بزرگی است که عملکرد خوبی در تیم ما داشته و روز به روز پیشرفت 

می کند. 

آیابهاینمعنااستکهحالادیگردروازهبانثابتتیماست؟

نه هرگز، این را از طرف مربی می گویم و چون اخلاق او را می شناسم، 

مطمئن هستم به هیچ وجه روی موج رسانه ها قرار نمی گیرد. 

او کار خـــودش را می کند، همه مـــا کار خودمان را 

می کنیم، دروازه بان ثابت تیم کســـی است که در 

تمرینات قبل از بازی، بهترین بوده است. همه 

بازیکنان همین موضـــوع را می دانند و رعایت 

می کنند. 

دربـــارهپنالتیایکهعابدزادهمقابلپورتو

مهارکردهچهنظریدارید؟

فوق العاده بود. همه ما فوتبال را می شناسیم 

و دوســـت داریم. بارهـــا دیده ایم که یک 

دروازه بان به صـــورت تصادفی پنالتی را 

مهار می کند. خودش هم باور ندارد و 

شـــوکه می شود، اما عابدزاده می دانست توپ را مهار می کند، با قدرت به سمتش 

رفت، وقتی توپ را مهار کرد، برایش بدیهی بود، چون می دانست خودش این کار 

را کرده و تصادفی نبوده است. 

خبرمربوطبهمذاکرهمدیربرنامهعابدزادهباباشـــگاهیازترکیهبرایهمه

ماعجیببود!

درواقع یک رسانه ترکیه ای خبری از انتقال امیر عابدازده به لیگ این کشور داده و 

باید این را از آنها بپرسید نه از ما. امیر عابدازده طی دو فصلی که با ما بوده، به نظر 

من یکی از بهترین دروازه بان های لیگ پرتغال بوده و به همین خاطر با پیشنهاداتی 

روبه رو شده، ولی بعید به نظر می رسد ماریتیمو به سادگی با جدایی اش موافقت کند. 

ما او را لازم داریم و دلیلی هم ندارد بخواهیم او را مبادله کنیم یا بفروشیم. از 

طرفی ســـطح دو لیگ را نیز درنظر بگیرید؛ امیر بازیکن عاقلی است، چرا 

باید از سطح فوتبال پرتغال راهی فوتبال ترکیه شود؟ 

خطدفاعیماریتیموکمیمتزلزلاست،مدامدستبهتعویض

میزنید.

نه، این گونه نیست. آفریکو، رنه و ارمس معمولا ثابت هستند، اما تعویض 

هم بخشی از بازی است و گاهی لازم است. به نظر من خط دفاعی کارش 

را خوب بلد اســـت، البته که کامل نیست. وینک گاهی گزینه 

خوبی است و این بازیکنان با دروازه بان تیم هماهنگی 

خوبی دارند. ما همیشـــه این میزان از هماهنگی 

را تحلیـــل می کنیم و در قالـــب یک گزارش به 

سرمربی می رسانیم. 

بیشـــترینهماهنگیودوســـتیبین

عابدزادهباکداممدافعوجوددارد؟

سخت می شود به این سوال جواب داد. 

شاید بتوانم از زین الدین اسم ببرم. با 

او خیلی هماهنگ است و معمولا اگر 

قرار به شـــروع دوباره و طراحی حمله 

باشد با او ارتباط می گیرد، اما در کل 

مدافعان تیم با دروازه بان رابطه خیلی خوبی دارند. 

بهسراغعلیپوربرویم.قراراستدرآیندهشاهدیکستارهایرانیتمامعیار

درماریتیموباشیم؟

همه ما همین امید را داریم؛ یک بازیکن باهوش و مستعد. او نمی خواهد از ماریتیمو 

یک سکوی پرتاب بسازد، بلکه آمده تا بدرخشد و اوج بگیرد. 

آیاهوادارانایرانیماریتیموبیشترشدهاند؟

بله، تعدادشان زیاد است و این عالی است. وقتی یک پست ارسال می شود، از این 

همه انرژی و شور و هیجان تعجب می کنیم. این خیلی خوب است که یک بازیکن 

با هواداران زیادش به بیشتر دیده شدن برند یک باشگاه کمک کند. 

دعوتشـــدنعابدزادهبهتیمملیایرانبرایشـــماچقدر

اهمیتدارد؟

فوق العاده مهم اســـت. خوشحالیم که دروازه بان تیم زیر ذره بین 

کارشناسان تیم ملی فوتبال ایران هم قرار دارد، این برای ما اهمیت 

دارد که ملی پوشان بیشتری داشته باشیم. برای هواداران ماریتیمو 

نیز یک افتخار است و برای امیر در این عرصه بهترین آرزوها را دارم. 

جالباســـتکهمدرکمربیگریشماازیوفاصادر

شـــدهوتجربهزیادیدرایـــنعرصهرابهکار

خبریگرهزدهاید.

بله، همین طور است. من فقط یک افسر خبری 

نیستم و تلاش می کنم در خدمت کادر فنی هم 

باشم. این مهم است که در دو عرصه مختلف 

حضور داشته باشی و بدانی که برای سازمان 

خودت ارزش افزوده داری. تلاش می کنم 

بهترین مشاوره ها را به کادر فنی برسانم، 

از طرفی باید بهترین عملکرد رسانه ای 

را هم داشته باشیم. این روزها همه بر 

اهمیت کار خبری واقف هستند. 

پریسا عرب در ســـومین مرحله لیگ دوومیدانی رکورد شکنی 

کرد تا به همراه یاران ســـپیده توکلی با این رکورد ســـکوی دوم 

مسابقات را بی چون وچرا از آن خود کنند. هرچند تیم دانشگاه 

باز هم برای کســـب قهرمانی در لیگ باشگاه های کشور خیز 

برداشته بود ولی مصدومیت 4 بازیکن این تیم، توکلی را برای 

تحقق دوباره این رویا دســـت خالی گذاشت تا به سکوی دوم 

و نایب قهرمانی ســـال سخت کرونا بسنده کنند. توکلی که در 

پایان همین مسابقات از دنیای قهرمانی دوومیدانی به عنوان 

ورزشکار خداحافظی کرد در گفت وگو با »فرهیختگان« گفت: 

»قبل از اعلام رسمی خداحافظی ام می خواستم ببینم شرایط 

چطور پیش می آید و اگر مســـاعد شد بمانم ولی بعد از کمی با 

خودم و با مشـــورت خانواده و همسرم تصمیم گرفتم با توجه به 

اوضاع و احوالی که همه این سال ها داشتم و از آن آگاهم خودم 

به کارم پایان دهم و جوری نباشد که شرایط باعث اجبار من برای 

خداحافظی شود، بنابراین تصمیم گرفتم همان طور که خودم 

ورزش حرفه ای را شروع کردم خودم هم پایان کارم را اعلام کنم.« 

او با اشاره به نایب قهرمانی تیم دانشگاه آزاد اسلامی اظهار کرد: 

»با تیم دانشگاه آزاد اسلامی 5 سال پیاپی قهرمان بودیم و امسال 

هم اگر بازیکن هایمان آســـیب نمی دیدند صددرصد قهرمان 

می شـــدیم، چراکه ما با 4بازیکن کمتر نسبت به سایر تیم ها در 

مسابقات حضور داشتیم و باز هم با اختلاف ناچیزی نایب قهرمان 

شدیم ولی تیم دانشگاه آزاد اسلامی زبانزد همه تیم هاست و این 

نایب قهرمانی را هم با توجه به شرایط کرونا که بر کل جهان حاکم 

است و آسیب دیدگی بچه ها به فال نیک می گیرم.« 

او تصریح کرد: »امســـال با توجه به اینکـــه 4 مهره اصلی تیم 

به خاطر آســـیب دیدگی نتوانســـتند همراهی مان کنند، دوم 

شدن مان هم با اقتدار بود و این درحالی است که اگر حتی یکی 

از آن بازیکنان را هم داشتیم دوم نمی شدیم، ولی شرایط همین 

بود، حتی بازیکنان می خواستند با همان آسیب دیدگی هایشان 

برای مســـابقه بیایند و من برای بدتر نشدن آسیب  هاشان این 

اجازه را ندادم.« 

توکلی از بچه های تیمش که با تمام وجود در پی کسب امتیاز 

بودند، گفت و یادآور شد: »بچه های تیم با تمام وجودشان برای 

پرکردن جای خالی بازیکنان آسیب دیده جنگیدند و در لیگ 

آخر هم پریســـا عرب در دو ماده سنگین 5 و 10 هزارمتر رکورد 

ملی زد و خیلی خوشـــحالم که پرامتیاز ترین بازیکن لیگ هم 

با این رکورد از تیم ما بود. پریســـا به خاطر این رکورد شکنی از 

فدراســـیون جایزه نقدی دریافت کرد و البته دکتر لشگری هم 

قول پاداش ویژه ای را به او داد. پریسا خیلی به تیم کمک کرد 

و در روز پایانی و اتفاق هایی که برای تیم افتاد این رکورد شکنی 

باعث انرژی مضاعف همه تیم شد و توانستیم اختلاف مان را با 

تیم بالاتر کم کنیم و با همدلی امسال را روی سکو تمام کنیم 

و ان شاءالله سال بعد عنوان قهرمانی را حتما پس می گیریم.« 

او دربـــاره ادامـــه کارش به عنوان مربی ادامـــه داد: »به عنوان 

سرمربی صددرصد با تیم دانشگاه آزاد اسلامی ادامه می دهم 

و سال بعد با شرایط و قراردادهای بهتر تیم بهتری هم خواهیم 

داشت و من امیدوارم با توجه به تجربه ای که دارم بتوانم آن را در 

اختیار جوان تر ها بگذارم و چه به عنوان کادر اجرایی مدیریتی و 

چه به عنوان مربی برای پیشرفت دوومیدانی بانوان کمک کنم 

برای ادامه راه به چیز خاصی احتیاج نیســـت فقط باید شرایط 

قرارداد را برای بچه ها بهتر کنیم چراکه تورم بالاست.« 

ســـتاره دوومیدانی ایران خاطرنشان کرد: »می خواهم از دکتر 

لشگری تشکر کنم، امسال با تیم دانشگاه آزاد اسلامی علاوه بر 

بخش بانوان در بخش مردان هم تیمداری کردیم و خدا را شکر 

توانســـتیم در بخش بانوان روی سکوی دوم و در بخش آقایان 

روی ســـکوی سوم باشیم و این اتفاق بزرگی است، خوشحالم 

که دکتر لشگری در لیگ دوم و سوم حضور داشتند و از نزدیک 

تلاش بچه ها را دیدند و امیدوارم سال دیگر تیم بهتری را جمع 

کنیم و در هر دو بخش قهرمان شویم.« 

پریساعرب:ستارهمسابقاتشدم

در ادامه با پرامتیاز ترین بازیکن لیگ دوومیدانی امسال در بخش 

بانوان هم گفت وگو کردیم. پریســـا عرب که با رکورد شکنی اش 

در مرحله آخر خیال تیم دانشگاه آزاد اسلامی را برای تصاحب 

سکوی دوم راحت کرد، به »فرهیختگان« درباره چگونگی حفظ 

آمادگی اش در روزهای کرونا گفت: »در وضعیت کرونا آمادگیم 

را حفظ کردم و تمریناتم را در دوجلسه صبح و عصر تقریبا روزی 

۲0 کیلومتر یا بیشـــتر ادامه دادم؛ من در هفته 150کیلومتر 

را در برنامه تمرینی ام گذاشـــته بودم و یکی از هدف هایم برای 

این مسابقات این بود که در هر مسابقه رکورد بزنم اما متاسفانه 

فرصت ریـــکاوری خیلی کم بود و تقریبا طی یک ماه ۳ مرحله 

لیگ برگزار شد که خوشبختانه من باز هم توانستم ۳ بار رکورد 

را جابه جا کنم و به عنوان ســـتاره مســـابقات و پرافتخارترین و 

پرامتیازترین ورزشکار لیگ امسال انتخاب شوم.« 

عرب افزود: »به طور کلی اگر در تیم دانشگاه مصدوم نداشتیم 

دوبـــاره قهرمانی مان را تکرار می کردیم اما بچه های ســـرعت 

به خاطر مصدومیت نتوانستند حاضر باشند و به خاطر وضعیت 

کرونا نشد قهرمان شویم.« 

وی درباره وضعیت دوومیدانی بیان کرد: »مجمع فدراســـیون 

هم چند روز دیگر برگزار می شـــود و بعد از آن رئیس مشـــخص 

می شود و البته من از دانشگاه آزاد اسلامی هم انتظار دارم که 

توجه ویژه ای به من داشته باشد.« 

او در رابطـــه بـــه رقم قرار دادهای لیگ هـــم ادامه داد: »مبلغ 

قراردادها نســـبت به قبل خیلی بهتر شـــده اما هزینه های ما 

خیلی بیشـــتر از این مبلغ هاست و امیدوارم در این باره توجه 

بیشتری شود تا بدون دغدغه تمرین کنیم.« 

او به نتایج امسالش هم اشاره و تصریح کرد: »امسال با ۶ مدال 

طلا و دو مـــدال برنز در 4 در 400 و جابه جایی دو رکورد ملی 

در مـــاده 5 و 10 هزارمتر و رکورد باشـــگاهی 5 هزارمتر به کار 

خود پایان دادم که امیدوارم برای ســـال بعد با آرامش بیشـــتر 

رکوردهایم را جا به جا کنم.« 

افسرخبریباشگاهماریتیمودرگفتوگوبا»فرهیختگان«:علیپورآمدهتااوجبگیردوبدرخشد

وشی نیست  عابدزاده فر
ود؟  چرا باید از پرتغال به ترکیه بر

ایرانیهاباهوادارانزیادشانبهبیشتردیدهشدنبرندماکمکمیکنند

گفتوگوی»فرهیختگان«باستارهوسرمربیموفقتیمدوومیدانیبانواندانشگاهآزاداسلامی

توکلی: مصدومیت ها مانع قهرمانی دوباره ما شد
عرب:تصمیممن»هرمسابقه،یکرکورد«بود

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

بابکسرانیآذر
مترجم

نسیمشیرازی
روزنامهنگار

مدرک فارغ التحصیلی اینجانب فاطمه فتحی آغجه کندی فرزند حبیب اله به شماره 
شناسنامه 419۲ صادره از تهران در مقطع کارشناسی پیوسته رشته علوم سیاسی 
صادره از واحد دانشگاهی کرج با شماره 1۶8411500۲۶4 مفقود گردیده است و 
فاقد اعتبار می باشد. از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی 
واحد کرج به نشانی کرج، رجایی شهر، تقاطع بلوار شهید موذن و استقلال، مجتمع 

دانشگاهی امیرالمومنین ارسال نماید.

مدرک فارغ التحصیلی اینجانب رضا بهاروند فرزند حسین به شماره شناسنامه 
407۳۲۲500۶ صادره از خرم آباد در مقطع کارشناسی ارشد ناپیوسته رشته 
مهندسی کامپیوتر- نرم افزار صادره از واحد دانشگاهی واحد دورود با شماره 
۳۲۲۶1۳0 مفقود گردیده و فاقد اعتبار می باشد. از یابنده تقاضا می شود اصل 
مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد دورود میدان حضرت ابوالفضل ارسال نماید.

مدرک فارغ  التحصیلی اینجانب ابراهیم خلج فرزند رجب علی به شماره ملی 
0۳۲۲890101 صادره از کرج در مقطع کارشناسی ارشد ناپیوسته رشته مهندسی 

کامپیوتر- نرم افزار صادره از واحد دانشگاهی کرج با شماره 7981 مفقود گردیده 
است و فاقد اعتبار می باشد. از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد 
اسلامی واحد کرج به نشانی کرج، رجایی شهر، تقاطع بلوار شهید موذن و استقلال، 

مجتمع دانشگاهی امیرالمومنین ارسال نماید.

اصل دانشنامه پایان تحصیلات اینجانب پریسا وثوق به شماره ملی ۳0۶00۳41۳۳ 
در مقطع کارشناسی رشته میکروبیولوژی صادره از دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرمان 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مدرک فارغ التحصیلی اینجانب راضیه حامد فرزند خسرو به شماره ملی 
174۲4۲18۲۲  صادره از  اهواز  در مقطع کارشناسی پیوسته  رشته علوم 
ورزشی – علوم زیستی ورزش صادره از واحد دانشگاهی کرج با شماره  89۲۳  
مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد. از یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را 
به دانشگاه آزاد اسلامی واحد کرج به نشانی کرج، رجایی شهر، تقاطع بلوار شهید 

موذن و استقلال، مجتمع دانشگاهی امیرالمومنین ارسال نماید.
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